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§ 71 

Observatör från VÅGA VISA beskriver sitt arbete 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen. 
 
 

Ärendet 
Observatörerna Monica Ernbo och Regina  Bergendahl beskriver sitt arbete med tonvikt på 
hur en observation går till. Men även rapportskrivning, kontakter med skolans/förskolans 
personal m.m. De beskriver även hur observationsrapporterna kan användas i skolornas 
och förskolorna arbete med att utveckla sin verksamhet. 
 

Yrkanden 
Ordförande Linda Norberg (M) yrkar bifall till Kultur- och utbildningsenhetens förslag.  
 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Linda Norbergs yrkande.  
- - - - - 
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§ 72 Dnr UBN 2013/226-041 

Internbudget för utbildningsnämnden år 2014 

Beslut 
1. Utbildningsnämnden beslutar fastställa nyckeltal enligt bilaga 1. 
2. Utbildningsnämnden beslutar fastställa genomsnittligt belopp för barn i förskoleklass 

som förväntas att inte uppnå målen, s.k. salsapeng, till 38 225 kronor per barn och år. 
3. Utbildningsnämnden beslutar fastställa genomsnittligt belopp för elever i grundskolan 

som förväntas inte uppnå målen, s.k. salsapeng, till 44 345 kronor per barn och år. 
4. Utbildningsnämnden beslutar fastställa genomsnittligt belopp för barn i förskola med 

utländsk bakgrund, s.k. språkförstärkningspeng, till 5 640 per barn och år. 
5. Utbildningsnämnden beslutar fastställa genomsnittligt belopp för barn i förskoleklass 

med utländsk bakgrund, s.k. språkförstärkningspeng, till 12 580 kronor per barn och år. 
6. Utbildningsnämnden beslutar fastställa genomsnittligt belopp för elever i grundskolan 

med utländsk bakgrund, s.k. språkförstärkningspeng, till 15 025 kr per barn och år. 
7. Utbildningsnämnden beslutar att fastställa nivåer för övriga tilläggsbelopp utöver 

check/skolpeng enligt bilaga 2. 
8. Utbildningsnämnden beslutar att avtalssummor för öppna förskolan räknas upp med 

1 procent för första halvåret 2014. 
9. Utbildningsnämnden beslutar fastställa uppföljnings- och utvärderingsplan enligt bilaga 

3. 
10. Utbildningsnämnden beslutar fastställa internkontrollplan enligt bilaga 4. 
11. Utbildningsnämnden beslutar att fördela budget för nämnd-, myndighets- och 

huvudmannauppgifter enligt nedanstående förslag. 
12. Utbildningsnämnden beslutar att nyckeltalet för andel personal i förskolan som har 

förskollärarutbildning sätts till 45 procent. 
 

Ärendet 
Kommunfullmäktige har beslutat om nämndernas mål och ramar för år 2014 samt om 
checknivåer för år 2014. Utbildningsnämndens ram fastställdes till 2 394,3 miljoner kronor, 
varav 2 151,4 miljoner kronor avser checkar och 242,9 miljoner kronor för övriga kost-
nader. Utbildningsnämnden ska i sin internbudget besluta hur den övriga ramen ska för-
delas och fastställa tilläggsbelopp inom ramen för likvärdighetsgarantin.  

Utbildningsnämnden fastställer tilläggsbelopp enligt bilaga med en uppräkning av en pro-
cent. Avtalssumman för öppna förskolan föreslås öka med en procent t.o.m. den 30 juni då 
avtalen upphör. Budgeten för nämnd-, myndighets- och huvudmannauppgifter har minskat 
med 2,1 miljoner kronor jämfört med föregående år. Minskningen beror på en omfördel-
ning av tjänster mellan utbildningsnämnden och kulturnämnden samt överföring av resur-
ser för kontaktcenter till kommunstyrelsen. 
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§ 72 forts 
 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2013-11-15 med bilagorna 
1. Strategiska mål och nyckeltal 
2. Tilläggsbelopp 
3. Uppföljnings- och utvärderingsplan 
4. Internkontrollplan 
5. Checkbelopp och avgifter 
 

Yrkanden 
Ordförande Linda Norberg (M) yrkar bifall till Kultur- och utbildningsenhetens förslag 
med ändringen att nyckeltalet för andel personal i förskolan som har förskollärarutbildning 
sätts till 45 procent.  
 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Linda Norbergs yrkande.  
 
Socialdemokraterna deltar inte i beslutet med hänvisning till eget budgetförslag. 
 
Miljöpartiet deltar inte i beslutet med hänvisning till eget budgetförslag 

Protokollsanteckningar 
Magnus Söderström antecknar för Miljöpartiet följande: 

Vi i Miljöpartiet ser tyvärr återigen att Nackas förskolor och skolor har stora utmaningar 
kvar när det gäller att utveckla ett reellt elevinflytande, mer resurser behöver läggas på att ge 
rektorer och lärare större möjligheter att utveckla arbetsformer där elevernas intresse tas till 
vara. Reellt elevinflytande borde vara högt prioriterat i den utvärderingsplan som fastställts.  
 
Gunnel Nyman Gräff och Moa Bergqvist antecknar för socialdemokraterna följande: 

Socialdemokraternas budgetförslag för 2014 innehöll mer satsningar på pedagoger både i 
förskolan och i den obligatoriska skolan. Det gjorde vi genom att bl.a. lyfta bort stora delar 
av den extremt höga internhyran och föreslå en mer rättvis hyressättning. Vi vill ha mindre 
barngrupper/klasser och fler lärare, vi vill att en förskola för att få kalla sig förskola ska ha 
minst en förskollärare/15 barn och en pedagog/5 barn. Det livslånga lärandet börjar redan 
i förskolan, och att få synas och höras under hela skolgången borgar för kloka barn som bli 
vuxna ansvarstagande samhällsmedborgare. 
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§ 72 forts 
 
I bilagan Utvärderingsplan för Utbildningsnämnden 2014 beskrivs vilka uppföljningar och 
utvärderingar som kommer att redovisas för nämnden under verksamhetsåret. Vi tycker att 
det underlag som Utbildningsnämnden baserar sin värdering på är väldigt bra och och det 
finns en bredd som möjliggör en nyanserad bild. Det vi dock saknar är ett tydligt uttryck 
för hur viktigt det är att utvärdera och följa upp arbetet med ökad elevdemokrati i Nackas 
skolor. Det är ett område där både Våga Visa-rapporter samt nyckeltal visat att det finns 
mer att önska. Skolorna måste få stöd i det här arbetet och vi anser att man bör poängtera 
vikten av det i Utbildningsnämndens utvärderingsplan. 
- - - - - 
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§ 73 Dnr UBN 2013/236-630 

Kartläggning av IT på skolor i Nacka 
 

Beslut 
1. Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 
2. Utbildningsnämnden uppdrar åt kultur- och utbildningsenheten att överväga hur dator-

tillgången kan tydliggöras i Utbildningsnämndens information till föräldrar, t ex i 
Jämföraren. 

 

Ärendet 
Hälften av grundskolorna i Nacka har hösten 2013 en-till-en lösningar i alla eller några års-
kurser, dvs en lösning som innebär att varje elev har en dator/läsplatta. På drygt hälften av 
gymnasieskolorna har varje elev en egen dator.  

Kundundersökningen visar att 51 procent av eleverna i åk 5, 80 procent i åk 8 och 68 pro-
cent av eleverna i gymnasiet använder dator dagligen i skolan i januari 2013. Drygt 80 pro-
cent av lärarna stöder eleverna i användningen av modern teknik. 

Det har skett en viss ökning av användning och tillgång till datorer över tid jämfört med 
2011, men det finns fortfarande tydliga skillnader i tillgången och användning av datorer 
mellan skolor.  Andelen elever som använder dator dagligen varierar exempelvis mellan 0 
och 100 procent mellan skolorna.   

Många grundskolerektorer i Nacka ser fortfarande datortillgång och datanätverk som en 
stor utmaning, men gymnasieskolorna gör det i mindre grad. Det är positivt att rektorerna i 
lägre grad än tidigare ser svårigheter med att få med lärare i arbetet. Fortfarande menar 
dock en majoritet att effekterna av datoranvändningen när det gäller  arbetssätt varierar 
mellan lärarna, och mer än var femte rektor svarar att lärarna inte får den kompetens-
utveckling de behöver inom detta område.  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2013-11-25 med bilaga 
Elevers tillgång till datorer per skola 
 

Yrkanden 
Ordförande Linda Norberg (M) yrkar bifall till Kultur- och utbildningsenhetens förslag.  
 
Gunnel Nyman Gräff för Socialdemokraterna och Magnus Söderström för Miljöpartiet 
yrkar avslag på punkt 2 i kultur- och utbildningsenhetens förslag. 
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§ 73 forts 

Beslutsgång 
Ordförande Linda Nordberg (M) behandlar först sitt bifallsyrkande till kultur- och 
utbildningsenhetens förslag att notera informationen och finner att nämnden beslutat i 
enlighet med sitt yrkande. 
 
Ordföranden behandlar därefter Nymans och Söderströms avslagsyrkanden till beslutsför-
slag på punkt 2 i kultur- och utbildningsenhetens förslag och finner att nämnden avslagit 
dessa.  
 
Utbildningsnämnden har därmed antagit kultur- och utbildningsenhetens förslag i sin 
helhet. 
 

Protokollsanteckningar 
Biörn Torbiörnsson antecknar för Vänsterpartiet: 
 
Datorteknik är ett viktigt hjälpmedel i skolarbetet. Men kvantitet kan inte vara ett strate-
giskt mål.  Den viktigas frågan är i stället hur tekniken integreras i undervisningen, när den 
ska användas och – inte minst viktigt – när den inte ska användas. Därför kan ett nyckeltal, 
som enbart mäter kvantitet  bli missvisande. 
 
Magnus Söderström antecknar för Miljöpartiet följande: 

Vi i Miljöpartiet är överlag positiva till att utveckla Jämföraren för att ge föräldrar ett bra 
och tydligt underlag inför skolvalet men vi tycker att datortillgången i sig är ett ganska 
intetsägande nyckeltal då det inte säger någonting om hur skolorna använder sig av dato-
rerna och det per automatik inte alltid fungerar med befintlig IT- infrastruktur. Att ge varje 
elev tillgång till en dator är inte i sig själv intressant utan att titta på vad datortillgången ger 
för möjligheter ur ett pedagogiskt perspektiv. Engagerade pedagoger kan göra underverk 
med ny teknik men utan pedagogernas vilja och engagemang är det inte säkert att det ger 
något mervärde till elevernas kunskapsinlärning att bli satt framför en dator.  
 
Gunnel Nyman Gräff antecknar för socialdemokraterna följande: 

Det är självklart viktigt att skolan följer med i den moderna teknikens utveckling, men att 
som majoriteten stirra sig blind på 1-1-lösningar garanterar inte att eleverna lär sig mycket 
om den nya tekniken. Med en lärare som arbetar bra och pedagogiskt kan lika gärna en 
klassuppsättning datorer, som man får gå och hämta, ge mer, än att varje barn sitter själv 
med en dator.  
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§ 73 forts 
 
Det har också varit stora problem med den minst sagt undermåliga upphandlingen av IT 
som kommunen gjort och som "drabbat" de kommunala enheterna. Det är dyrt, det fun-
gerar inte och vi har t.o.m. träffat lärare som tar hem och laddar ner bilder de använder i 
undervisningen hemma, för att de inte får spara på kommunens gemensamma server för att 
det är så dyrt. 

Innan Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att genom Jämföraren ger en bild 
av hur skolorna har det med datortäthet, vill vi socialdemokrater att man tänker igenom 
hur också den pedagogiska biten kan finnas med för jämförelse mellan de olika skolorna. 
Och självklart att kommunen genom ny IT-upphandling ger de kommunala enheterna möj-
lighet till kvalitativa och prisvärda alternativ (eftersom dessa inte kan välja något annat). 
 
Ordförande Linda Norberg antecknar för Moderaterna följande: 

För oss handlar IT i skolan och 1:1 om kvalitet och inte kvantitet. Men modern teknik som 
redskap i skolan måste naturligtvis finnas tillgängligt för att också mäta dess effekter på 
kvalitén. Viktigast är naturligtvis lärarna och eleverna. Det går inte att ställa dem som en 
alternativ till redskapen som modern teknik handlar om. Vi ser med nyfikenhet fram emot 
forskningsresultaten från Unos Uno och det fortsatta arbetet - för mer behöver göras! 
 
- - - - - 
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§ 74 Dnr UBN 2013/194-0121 

Yttrande över remiss om ANDT-strategi (alkohol, 
narkotika, doping och tobak) 
 

Beslut 
Utbildningsnämnden antar kultur- och utbildningsenhetens förslag till yttrande. Remissen 
bör förtydligas och kompletteras enligt nedan. Utbildningsnämndens ansvar på punkten 
3 B bör strykas. 
 

Ärendet 
Utbildningsnämnden har tagit del av strategin och välkomnar en översyn av strategin. Det 
är emellertid viktigt att strategin tar hänsyn till den styrmodell som Nacka utvecklat för för-
skolor och skolor i Nacka. Utbildningsnämnden anser därför att strategin bör kompletteras 
med hur arbetet med strategin ska ske inom skolans område när det gäller ansvaret mellan 
Social – och äldrenämnden och utbildningsnämnden å ena sidan, samt mellan huvud-
männen i Nacka – t.ex. FFS, Kunskapsskolan, Pysslingen m.fl. – å den andra. Det behöver 
även bli tydligare hur stödet till de enskilda skolorna ska utformas.  

Utbildningsnämnden anser att nämndens ansvar på punkten 3 B ska strykas. 

Utbildningsnämnden anser att strategin ska implementeras även hos skolans huvudmän. 

 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2013-11-21 
 

Yrkanden 
Ordförande Linda Norberg (M) yrkar bifall till Kultur- och utbildningsenhetens förslag.  
 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Linda Norbergs yrkande.  
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§ 74 forts 

Protokollsanteckningar 
Andreas Brager antecknar för Kristdemokraterna följande: 

Kristdemokraterna tar arbetet med ANDT-frågorna på största allvar. Som politiker är det 
vårt ansvar att säkerställa att Nacka kommuns arbete med dessa frågor är så bra som 
möjligt. Men Nacka som kommun och organisation kan aldrig (och bör inte heller för den 
delen) ersätta föräldrars inflytande och ansvar inför sina barn.  
Runt om vårt land sprids en informationskampanj vid namn TÄNK OM. I denna belyser 
man just föräldrars inflytande på sina barn och betydelsen av bra skola-förälder-kontakter 
för att påverka ungdomars inställning till dessa frågor. I informationsmaterialet hänvisar 
man till en holländsk vetenskaplig studie vars slutsats är just att det alkoholförebyggande 
arbetet bör fokusera på att göra föräldrar och andra vuxna mer medvetna om sin roll för att 
påverka konsumtionsmönster och senarelägga alkoholdebut, vilket är av vikt för framtida 
konsumtionsmönster.  
 Med utgångspunkt i detta är det oerhört viktigt att föräldrar erbjuds plats i arbetet med 
dessa frågor och inte lämnas utanför. Att Nacka kommun lyckas med det drogförebyg-
gande arbetet kan faktiskt göra skillnaden mellan liv och död. Eftersom detta rör ungas 
psykiska ohälsa och våra barns framtid är det en kärnfråga för Kristdemokraterna. 
Kristdemokraterna är familjens röst.  
 
- - - - - 
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§ 75 Dnr UBN 2013/200-639 

Yttrande över Promemorian vissa skollagsfrågor – 
del 1(U2012/6278/S) 
 

Beslut 
Utbildningsnämnden antar Kultur- och utbildningsenhetens förslag till yttrande. 
 

Ärendet 
Nacka kommun har mottagit promemorian enligt ovan och fått möjlighet att lämna syn-
punkter. PM:en innehåller flera viktiga frågor, bland annat frågan om resursfördelning och 
modersmålsundervisning för nybörjare i minoritetsspråk.  
 
Av yttrandet framgår bland annat att Nacka kommun avstyrker förslaget att förskollärare 
som saknar legitimation och som är inte är behöriga för undervisningen ska få bedriva un-
dervisning i förskolor med waldorfpedagogisk inriktning. Nacka kommun har synpunkter 
på hur färdighetsprov i musik från och med förskoleklassen är tänkta att hanteras. Med 
vissa påpekanden tillstyrker Nacka ändå förslaget att det inte längre ska krävas grundläggan-
de kunskaper i ett minoritetsspråk för att ha rätt till undervisning i ämnet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2013-11-26 
Promemorian Vissa skollagsfrågor – del 1 
 

Yrkanden 
Ordförande Linda Norberg (M) yrkar bifall till Kultur- och utbildningsenhetens förslag till 
yttrande.  
 
Moa Bergqvist för Socialdemokraterna och Magnus Söderström för Miljöpartiet yrkar att  
Nacka kommun ska avstyrka förslaget om färdighetsprov i musik from förskoleklassen. 
(Punkt 4 i förslaget till yttrandet) 
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§ 75 forts 

Beslutsgång 
Ordförande Linda Nordberg behandlar först de punkter i yttrandet där det inte finns andra 
yrkanden än bifall till förslaget, dvs 1 – 3 och 5 – 7 och finner att nämnden bifallit förslaget.  
 
Ordföranden behandlar därefter punkt 4 i yttrandet. Hon ställer Bergqvists och Söder-
ströms avslagsyrkande till förslaget yttrande mot sitt bifallsyrkande och finner att nämnden 
beslutat i enlighet med sitt yrkande. 
 
Utbildningsnämnden har därmed antagit kultur- och utbildningsenhetens förslag till ytt-
rande i sin helhet. 
 

Protokollsanteckningar 
Magnus Söderström antecknar för Miljöpartiet följande: 

Vi i miljöpartiet yrkande avslag på punkt 4 i yttrandet till promemorian om vissa skol-
lagsfrågor då denna punkt medger att färdighetsprov i musik får användas som urvalsin-
strument till förskoleklassen. Det är orimligt att sexåringar ska sorteras utifrån färdigheter 
som de inte ännu har haft möjlighet att utveckla. Alla sexåringar borde ha rätt att på lika 
villkor få testa på att sjunga i kör och spela instrument. Musikaliska färdigheter är inget man 
föds med utan något man utvecklar, det borde räcka med ett intresse från sexåringarna. 
 
- - - - - 
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§ 76 Dnr UBN 2013/154-712 

Riktad insyn Sjöängens förskola 
 

Beslut 
1. Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 
2. Utbildningsnämnden skickar ärendet vidare till Kommunstyrelsens verksamhetsutskott.  

 

Ärendet 
En riktad insyn har genomförts hos den kommunala förskolan Sjöängen kring hur försko-
lan hanterat de problem som uppstått med anledning av att barn vid två obevakade till-
fällen rymt från förskolan och att förskolan tidigare haft problem med ett kränkningsärende 
som långsiktigt påverkat ledning, personal och den pedagogiska verksamheten negativt.  

Vid den riktade insynen framkommer att förskolan brustit i sina rutiner och både ledningen 
och personalen beklagar det som inträffat. Förskolan har upprättat nya säkerhetsrutiner för 
att säkerställa att rymningar inte ska kunna ske igen. 

Det framkommer också att det fortfarande finns allvarliga brister i verksamheten utifrån de 
tidigare problem förskolan haft. De olika bilderna som ges visar på en otydlighet i den 
kommunala produktionens ledningsorganisation gällande produktionsledningens respektive 
förskolechefens ansvar.  
Kultur- och utbildningsenheten har en stark oro att verksamheten inte kan garantera att 
barnen på förskolan har en trygg och säker psykosocial arbetsmiljö. Kultur- och utbild-
ningsenheten bedömer att det krävs omedelbara kraftfulla åtgärder för att rätta till de 
brister som finns i verksamheten.   
 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2013-11-14 med bilaga 
Riktad insyn Sjöängens förskola 2013-11-13 
 

Yrkanden 
Ordförande Linda Norberg (M) yrkar bifall till Kultur- och utbildningsenhetens förslag.  
 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Linda Norbergs yrkande. Beslutet var 
enhälligt. 
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§ 76 forts 

Protokollsanteckningar 
Biörn Torbiörnsson antecknar för Vänsterpartiet: 
Det har varit rätt att göra en riktad insyn på Sjöängens förskola, Men något måste blivit fel 
då personalen inte uppfattat syftet med besöket, vilket i sin tur kan påverka hur samspel 
och samarbete utvecklas framöver. Detta är en erfarenhet att ta med sig. Jag anser dess-
utom – speciellt som det gäller en ömtålig psykosocial situation – att fackrepresentanter 
borde vara med i fältarbetet. 
 
Andreas Brager antecknar för Kristdemokraterna följande: 

Som ordinarie ledamot för Kristdemokraterna i Utbildningsnämnden har jag ställt följande 
fråga till berörda tjänstemän: ”Kan föräldrarna som lämnar sina barn till Sjöängens förskola 
idag vara helt säkra på att deras barn tas väl hand om?”. Utifrån tjänstemännens svar kan 
jag vara fullständigt säker på att barnen är i goda händer. Hade det varit något som helst 
tvivel på att så inte hade varit fallet hade Kristdemokraterna i nämnden jobbat för en bättre 
lösning.  
  
Skrivelsen om den riktade insynen av Sjöängens skola är av många skäl jobbig att ta in. Den 
redovisar beskrivningar av händelser som aldrig får inträffa på en förskola, varken i Nacka 
eller på annan ort. Exemplet Sjöängen är en påminnelse om att vi aldrig kan luta oss till-
baka i förhoppning om att all verksamhet är i toppklass. Nackas skolor står sig dock väldigt 
bra i jämförelse med andra kommuner, det vet vi inte minst tack vara alla de VÅGA VISA-
skrivelser som presenterats inför nämnden. I alla kommuner och i alla skolor finns det 
dock förbättringsområden, låt oss aldrig glömma det. Detta är varför arbetet på det här 
området är så oerhört viktigt och behöver ständigt fokus. Den svenska förskolan står inför 
många utmaningar också nationellt. En fokusfråga för Kristdemokraterna under valet 
kommer därför vara att förbättra förskolan genom mindre barngrupper.  
  
Förskollärarna gör en enorm insats. Det bekräftades inte minst när jag på internationella 
frivillighetsdagen praktiserade på en förskola där jag fick erfara vilken utmaning det var att 
se till varje barns behov av bekräftelse och social närvaro. Som lärarstudent tillsammans 
med blivande förskollärare vet jag en del om hur de växande barngrupperna nationellt 
påverkar kvaliteten i förskolan. Våra barn skall komma i första rummet. 
 
Vi får inte glömma att en riktad insyn av detta slag görs väldigt sällan och vår utgångspunkt 
är givetvis att all personal på alla förskolor i kommunen ser till barnen främst. 
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§ 76 forts 
 
Magnus Söderström antecknar för Miljöpartiet följande: 

Vi i Miljöpartiet tycker det är bra att kommunens tjänstemän snabbt tar tag i ärenden där 
riktad insyn behövs. Det är trist att det i det här fallet finns anställda som är missnöjda med 
hur den riktade insynen har gått till och vi hoppas att sådana missförstånd kan undvikas i 
framtiden. 
 
Gunnel Nyman Gräff antecknar för socialdemokraterna följande: 

Vi har tagit del av den insyn som gjorts av Sjöängens förskola, och det är självklart att en 
verksamhet, oavsett om den är kommunal och privat, behöver genomlysas, särskilt när det 
inträffat allvarliga händelser. Men vi har också, idag, fått ta del av ett mejl från Lärar-
förbundet och Kommunal, som lyfter personalens upplevelse och känslor efter insynen.  
  
Självklart kan inte vi som politiker veta vad som står för vad, och vem som alltid har rätt. 
Men helt tydligt har många i personalen, mer uppfatatt det som att de äntligen skulle få 
stöd i sitt arbete och att det de sa skulle vara mellan dessa personer och inte som en 
"insyn". Personalen har haft en period med turbulens på arbetsplatsen, tillfälliga lokaler 
som inte varit ändamålsenliga, och, tydligen, inte ett gott ledarskap.  
  
Vi vill här ta med ett citat från mejlet från Lf och Kommunal: 

"Att det skulle som det står i rapporten ”att insikten om medarbetaransvaret bland per-
sonalen är ojämn och fler uttrycker att de inte vill eller orkar engagera sig i verksamheten” 
vill vi bemöta med att när vi med Nacka Kommuns goda minne låter vår verksamhet 
bedrivas i undermålig fysisk miljö och samtidigt bygger en ny fräsch och ändamålsenlig 
konkurerande verksamhet precis intill, kan en viss uppgivenhet infinna sig, när man dess-
utom haft en psykiskt stressad situation. Det är dock inget som någon av oss skulle yttrat 
sig om, om det inte uppfattats som om det var i det förtroende som vi invaggades i av 
förskoleexperterna." 

Vi förväntar oss och tror att vid framtida riktade granskningar av förskolor så kommer det 
vara mycket tydligt för att det är detta som sker. För självklart ska förskolor även i fram-
tiden, både som återkommande rutin och vid särskilda händelser, granskas.  
 
Ordförande Linda Norberg antecknar för Moderaterna följande: 

Ansvaret för kvaliteten i alla förskolor och skolor är utbildningsnämndens främsta uppgift. 
Det är därför viktigt att det tillsynsuppdraget utförs på bäst möjliga sätt. Att såväl den som 
utför tillsynen och den som arbetar i verksamheten förstår och respekterar processen.  
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§ 76 forts 
 
Förskolan och personalen men framförallt de barn och föräldrar som finns i den här verk-
samheten måste få känna sig trygga med sin verksamhet samtidigt som ett behov av en rad 
åtgärder genomförs. Därför så förutsätter jag att det som framkommit i rapporten redan 
har samt kommer att åtgärdas i enlighet med de kvalitetskrav som alla förskolor i Nacka är 
förbundna att uppfylla. Detta ställer framförallt krav på ledning och styrning. Det är min 
mening att det är allas vårt gemensamma ansvar mot barnen, föräldrarna och personalen i 
hela Nacka att våga se vad som behöver åtgärdas samt också åtgärda det. Det skapar 
världens bästa förskola - för varje elev varje dag. 

- - - - - 
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§ 77 Dnr UBN 2013/233-214 

Yttrande över detaljplaneprogram för Planiaområdet, 
del av västra Sicklaön 
 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att tillstyrka detaljplaneprogram för Planiaområdet, under 
förutsättning att utbildningsnämndens synpunkter beaktas. Det inbegriper att detaljplanen 
ger goda möjligheter till bra utemiljö vid förskolor och skolor.  

Paragrafen förklarades omedelbart justerad. 
 

Ärendet 
Detaljplaneprogrammet för Planiaområdet ska vara vägledande för områdets framtida 
utveckling gällande bebyggelse och verksamheter. Inom programområdet finns Maestro-
skolan med förskolan Lilla Maestro, Kyrkvikens förskola, Sickla skola med Växthusets 
förskola och Leklabbets förskola. Tillkommande bebyggelse beräknas till c.a.1 200 bo-
städer.  
 

Sammanfattning av Utbildningsnämndens synpunkter 
Den omfattande utbyggnaden av antalet bostäder i området kommer att ställa stora krav 
kraftigt ökat antal förskoleplatser dessutom krävs det även en ökning av antalet skolplatser.  
I programmet anges att c.a. 12 nya förskoleavdelningar behövs för att möta tillkommande 
behov. Dessutom krävs att paviljongerna som idag utgör Växthusets förskola ersätts med 
en permanent lösning. Även Kyrkvikens förskola måste få permanenta lokaler. I program-
met föreslås att en möjlig utbyggnad av Maestroskolans förskola. Vidare föreslås att den 
permanenta lösningen för Växhuset förskola blir att förskolan utökas. 

Programmet fångar upp tillkommande behov av förskoleplatser, dock bör även tillkom-
mande behov av skolplatser tydliggöras. Den koncentration av barn och elever som före-
slås vid Sickla skola kommer att ställa stora krav på trafiksituationen runt skolan. Om det 
visar sig vid detaljplaneplaneringen att det inte är möjligt att få en godkänd trafiklösning 
kommer förskole- och skolplaneringen att falla och då är det svårt att finna andra lösningar 
för förskole- och skolutbyggnaden. Mot den bakgrunden anser utbildningsnämnden att 
trafikfrågan bör prövas i detaljplaneprogrammet.  

Utbildningsnämnden vill poängtera vikten av att kommande planering väger in samutnytt-
jande av lokaler och uteytor så att insatta resurser utnyttjas så effektivt som möjligt. 
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§ 77 forts 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2013-11-24 
 

Yrkanden 
Ordförande Linda Norberg (M) yrkar bifall till Kultur- och utbildningsenhetens förslag.  
 
Gunnel Nyman Gräff (S): Föreslår följande tillägg: ”Det inbegriper att detaljplanen ger 
goda möjligheter till bra utemiljö vid förskolor och skolor”. I detta förslag instämmer 
Magnus Söderström (MP) och Linda Norberg (M). 

 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutar att anta Kultur- och utbildningsenhetens förslag till yttrande 
med ovanstående tillägg.  
 

Protokollsanteckning 
Gunnel Nyman Gräff låter anteckna följande: 
• Svindersviks skola. Det har rått oklarheter om framtiden för Svindersviks skola. Vi 
noterar att planförslaget innebär att den nuvarande skoltomten också framgent är avdelad 
för skolverksamhet. Detta är positivt. 
* Det är ett mycket tättbebyggt område och det är viktigt att värna små grönområden som 
gör att förskolor kan göra små utflykter i närområdet, kanske för att mata änderna. 
 
* I täta områden tenderar förskole- och skolgårdar att blir små. Vi tycker att det är extra 
viktigt att utemiljön blir bra, där det är svårt att hitta naturliga områden som är säkra att gå 
till med barngrupperna. 
 
*Som vanligt är det en begränsning att man inte kan se hur det föreliggande förslaget passar 
ihop med närliggande områden öster och väster om det föreslagna planområdet. Enligt 
uppgift ska detta problem avhjälpas av den kommande strukturplanen för Västra Sicklaön, 
som är utlovad att komma till årsskiftet. Vi kommer därför att återkomma med ytterligare 
synpunkter på förslaget när strukturplanens innehåll är känt. 
 
- - - - - 
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§ 78 Dnr UBN 2013/234-214 

Yttrande över detaljplaneprogram för Nacka strand på 
västra Sicklaön 
 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att tillstyrka detaljplaneprogram för Nacka strand, under 
förutsättning att utbildningsnämndens synpunkter beaktas. Det inbegriper att detaljplanen 
ger goda möjligheter till bra utemiljö vid förskolor och skolor. 
 

Ärendet 
Programområdet ligger på västra Sicklaön och gränsar mot Saltsjön, Bergs oljehamn, 
Jarlaberg, Vikdalen samt centrala Nacka och Värmdöleden. Inom programområdet finns 
Nacka strands förskola och skola, Internationella engelska skolan i Nacka och tre gymna-
sieskolor. Tillkommande bebyggelse beräknas till c.a.1 500 bostäder.  
 

Sammanfattning av Utbildningsnämndens synpunkter 
För att möta kommande behov av förskoleplatser krävs c.a. 15 nya förskoleavdelningar. 
Det är dock oklart om det för Nacka strands förskola beräknas en utbyggnad om fyra 
avdelningar. Om så inte är fallet saknas det fyra avdelningar för att tillgodose behovet av 
antalet förskoleplatser. 

Behovet av skolplatser kommer att öka i området. I programmet står det att Nacka strands 
skola har 200 elever i förskoleklass till årskurs tre. Det stämmer inte då Nacka strands för-
skola och skola har sammantaget 200 barn och elever. Pysslingen förskolor och skolor AB 
har utryckt en önskan om att utöka skolverksamheten vilket vore positivt för utbudet av 
skolplatser i området. Detaljplanen bör ge goda möjligheter till bra utemiljö vid förskolor 
och skolor. 
 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2013-11-26 
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§ 78 forts 

Yrkanden 
Ordförande Linda Norberg (M) yrkar bifall till Kultur- och utbildningsenhetens förslag.  
 
Gunnel Nyman Gräff för Socialdemokraterna föreslår följande tillägg till kultur- och 
utbildningsenhetens förslag till yttrande : ”Det inbegriper att detaljplanen ger goda 
möjligheter till bra utemiljö vid förskolor och skolor”. I detta förslag instämmer Magnus 
Söderström för Miljöpartiet och Linda Norberg för Moderaterna. 

 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutar att anta Kultur- och utbildningsenhetens förslag till yttrande 
med ovanstående tillägg.  
 
Gunnel Nyman Gräff antecknar för socialdemokraterna följande: 

Detaljplaneprogrammet är ambitiöst och i stora stycken väl genomarbetat. Men avsnittet 
om skolor/förskolor är tunt. Med 1500 nya lägenheter måste det avsnittet utvecklas mer, 
inte minst när det gäller hur skolornas inre och framför allt yttre miljö ska utformas. Var 
ska nya och ändamålsenliga skolgårdar finnas? Hur ska de anpassas i förhållande till nytill-
kommande byggnader och trafiklösningar? Om detta finns inte mycket beskrivet. Som 
exempel på obalansen är skrivningen på sidan 52-53, där problemen om hur man ska 
förbättra angöringen till Engelska skolan beskrivs på 14 rader, medan den undermåliga 
skolgården stökas undan på tre rader. 

- - - - - 
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§ 79 Dnr UBN 2013/222-043 

Beslutsattestanter för år 2014 för Utbildningsnämnden 
 

Beslut 
Utbildningsnämnden utser ordinarie beslutsattestanter och ersättare för ansvar 12100-
12900 enligt bilaga 1. Ordinarie beslutsattestant har rätt att vidaredelegera beslutanderätten 
inom sitt ansvarsområde. Delegationsbesluten skall anmälas till nämnden. 
 

Ärendet 
Enligt kommunens redovisningsreglemente ska nämnderna varje år fatta beslut om ordina-
rie beslutsattestanter samt vid behov om ersättare för dessa.  

Utbildningsnämnden föreslås besluta att utse ordinarie beslutsattestanter och ersättare för 
nämnden enligt bilaga 1. Det är endast den ordinarie beslutsattestant som har rätt att vida-
redelegera beslutanderätten inom sitt ansvarsområde, dvs. rätt att besluta om alla lägre 
nivåers attesträtt. Delegationsbesluten ska anmälas till nämnden. 
 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2013-11-10 med bilaga 
Beslutsattestanter 2014 
 

Yrkanden 
Ordförande Linda Norberg (M) yrkar bifall till Kultur- och utbildningsenhetens förslag.  
 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Linda Norbergs yrkande.  
- - - - - 
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§ 80 

Inkomna skrivelser 
 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar till protokollet att den tagit del av skrivelserna. 

Inkomna skrivelser 
Månadsbokslut oktober 
Organisationsförändring för Stavsborgsskolan  
 
 

§ 81 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar till protokollet att den tagit del av besluten. 

Delegationsbeslut  
Omsorg  på annan tid. Avser Ulrika Bergquist 
Omsorg  på annan tid. Avser Rebecca Antonsen 
Omsorg  på annan tid. Avser Lili Tewelde 
Omsorg  på annan tid. Avser Anne och Werner Gutschy 
Omsorg  på annan tid. Avser Monika Gahndi 
Omsorg  på annan tid. Avser Lili Tewelde 
Överenskommelse mellan länens kommuner om kostnadsdelning för särskild undervisning 
vid sjukhus 
Ersättning för deltagande i fou-gruppen Fjädern 2014 
- - - - - 
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§ 82 

Kurser och konferenser 
 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar till protokollet att den tagit del av konferensinbjudningarna. 
 

Kurser och konferenser mm 
 

Skolpeng på lika villkor- hur har det gått och vart vill vi komma? Stockholm 12 december 
- - - - - 
 
 
 

§ 83 

 

Övrigt 
 
Gunnel Nyman Gräff tackar nämnden för den tid hon varit ledamot. Gunnel kommer 
from nästa år att tjänstgöra i en annan nämnd än Utbildningsnämnden. 
- - - - - 
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